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·ota nr . 39'60/ t . S . 

Aan de Heer h inister-President, 

Betreft: Besprekingen De Gaulle/Adenauer 
politieke samenwerking. 

Tijdens de Ministerraad van 29 juli 1960 (~uLt 2 c, 
heeft f'Iinis ter Luns aandacht gevraagd voor het bovenstaande, 
waarbij hij terecht zijn grote zorg terzake heeft geuit. 
Voorzover i k wee t is het Ka binet nog niet op de hoogte ges~eld 
over he t geen meer concreet door de beide heren is bespro.en. 
Mij i s ter ore gekomen dat De Gaulle zou hebben voorgesteld 
een secretariaat van de zes landen te vormen met onderafdelin
gen voor cultuur, defensie, politiek en economie. 

Zulk een ontwiL~eling, me t name onder Frans-~uitse 
hegemonie, lijkt voor ons land bijzonder~ gevaarlijk. In de 
eerste plaats lijkt het noodzakelijk dat doublures worde~ ~r
komen. Voor de economie hebben wij immers de E.E.G . Voor de de
fensie hebben wij de WoE.U. (zij het dat daarin ook Engeland is 
opgenomen, het geen alleen maar een voordeel is ) , ter- i jl ij co
vendien de N.A.T . O. hebben. Het is nog altijd zö, dat de _~eri
kanen en de Engelsen voor de verdediging van ons land van aan
zienlijk groter be lang zijn dan de Reer de Gaulle. Het heeft 
wellicht zin (persoonlijk denk ik daarover positief ) om tot een 
nauwere politieke samenwer k ing in Europa te k omen. Het li jkt ~ 

echter urgent, dat, met name nu met Engeland op economisch ter
rein nog tot r elatief weinig samenwerking kan wor den gekomen, 
op politiek terrein Engeland op geli jke basis met de zes E. Z. G.
landen samenwerkt. Bovendien lijkt het voor ons land absoluut .. 
noodzakelijk in het kader v an een eventueel nieuw te creeren 
samenwerking op politiek gebied, de unanimiteit te bedingen. 

Als alg emene opmerking zou ik dit willen stellen: 

/

. l a ten wij op geen enke l voorstel van de heren De Gaulle/ Ade
nauer " ja" zeggen tenzij wij pre cies weten wat wordt bedoeld . 
Ik herinner mij uit de tijd van het E oGoK. S .-verdrag (nu 10 
j aar ge leden ) dat de Fransen ons op het ins tituut van de Hoge 
Au t oriteit met supra-nationale bevoegdhe id " ja" wilden laten 
ze ggen , nog v66r dat was aangegeven wat precies de bevoegdheden 
van zulk een orgaan zouden zijn. Wij zijn daarop niet lngegaan 
en h ebben eerst duidelijkheid gewenst en verkre gen . 
Samenvattend zou i k willen stellen: 
1) geen doublures creëren, 
2) op het res terende vlak Enge land er bij 
3) unanimiteit. 

In de buiten1.andse pers is gesuggereer d dat r·finister 
Luns ov~r deze zaken met Minister Segni zal gaan spreken . 
Ik neem aan dat daarbij nog geen kabine tsstandpunt omtrent de 
voorst e llen De Gaulle/Adenauer naar voren word t gebracht. 
Wellicht vindt U Uwerzijds aanleiding in deze voor ons land zo 
uiters t belan grijke zaak, onze zorgen nog eens in de Ninisterraad 
te bespreken en z o nodi g het result a at va n de z e bespreking nog 
aan Mi nister Luns mede te delen voordat hij met Minister Segni 
spreekt. 

DE STAATSSECR 
9 a ugustus 1960 
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